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Nieuwsbrief 57 – september/oktober 2017 

 
 

 
Paddenstoelenexcursie 
met Christiane Baethcke 

 
Zondag 29 oktober 2017 – 11.00 uur 

 
We verzamelen bij NME-centrum de Drijfsijs 
in het westelijk gedeelte van het Sloterpark. 
 
Vervolgens wandelen we door de aangren-
zende heemtuin waar in de herfst vaak mooie 
en bijzondere paddenstoelen te vinden zijn.  
 
De excursie is gratis, aanmelden niet nodig. 
 

 
  

 

Inktzwammen? langs het Rondje oostzijde 

 

 

Aan de noordoever, op een kavel die Cornelis 
van Eesteren bijna 80 jaar geleden al aan-
wees voor een publiek gebouw, wordt met de 
realisatie van het Van Eesteren Paviljoen niet 
alleen deze droom maar ook een deel van het 
originele plan voor Slotermeer werkelijkheid. 
Het paviljoen is tot stand gekomen na vele 
jaren van plannen en voorbereidingen én 
dankzij de inspanningen van medewerkers, 
vrijwilligers en financiers. 
 
Hierbij worden geïnteresseerden dan ook van 
harte uitgenodigd dit buitengewone moment 
mee te vieren. 
 
De bijzondere middag start (14.00-15.30) op 
de Burgemeester De Vlugtlaan met een in-
houdelijk deel in de vorm van een speciaal 
Van Eesteren Gesprek over de kracht van de 
tuinstad. Aansluitend wordt er gelopen naar 
het nieuwe Van Eesteren Paviljoen waar de 
officiële opening om 16.30 uur wordt verricht. 
Daarna is er feest met muziek, optredens en 
rondleidingen door het paviljoen én natuurlijk 
een hapje en een drankje. 

Wilt u (onderdelen van) de opening mee vie-
ren meldt u dan aan via de website 
http://vaneesterenmuseum.nl/nl/tickets/ 
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Renovatie Sloterpark Oost en West 
 
In de vorige Nieuwsbrief meldden wij u dat 
wij een uitgebreide zienswijze hebben inge-
diend tegen het herinrichtingsplan Sloterpark 
Oost en bijbehorende bomenkap. Met ons 
hebben ook nog ruim 200 bewoners 
zienswijzen ingezonden.  
Dit heeft er toe geleid dat er een projectbaas 
(ambtelijk opdrachtgever) is aangesteld, een 
omgevingsmanager, een procesmanager en 
een communicatieadviseur. De drie laatsten 
hebben de VVS, de Vereniging van Huisei-
genaren Slotervaart (VHS) en de Buren van 
het Sloterpark apart uitgenodigd voor een 
overleg om uiteindelijke te komen tot een ge-
zamenlijk plan. Wij hebben inmiddels kennis 
gemaakt met dit team en  onze geschiedenis 
en standpunten uiteengezet. 
 
In juli heeft de VHS een second opinion voor 
de 122 lindebomen ten oosten van het Chris-
toffel Plantijnpad laten uitvoeren, die heeft 
laten zien dat deze bomen nog wel 50 jaar 
mee kunnen. Na alle ophef hierover is 
onlangs door het Dagelijks Bestuur van het 
stadsdeel besloten ook een second opinion 
voor de bomen in het Sloterpark Oost te laten 
maken. 
In afwachting daarvan is het kappen in het 
hele Sloterpark gestopt, met uitzondering 
van de bomen met een reëel risico. Alleen die 
mogen, na instemming van de portefeuille-
houder Erik Bobeldijk, worden gekapt. 
 
Gewijzigd verkeerssituatie in Sloterpark  
 
In alle parken van Amsterdam is het 
onderscheid tussen voet- en fietspaden 
vervallen.  
 

 

Met deze nieuwe maatregel is tegelijk een 
parkverbod ingesteld voor snorfietsers.  
Bij elke ingang van het Sloterpark zijn borden 
neergezet waarop staat: "Voetgangerszone - 
Fietsen is toegestaan -  Snorfietsen verbo-
den." 
 
LightKite 
 

 
 
In het kader van de metropolitaanse ambitie 
van onze bestuurders die dit kunstwerk heb-
ben aangekocht voor 40.000 euro, is besloten 
tot een permanente plek voor de 15 meter 
hoge lichtvlieger op de oever van het Grote 
Parkeiland ter hoogte van het Groot Land 
schap van Wessel Couzijn. De Lightkite wordt 
aangesloten op het lichtnet van het Rondje 
en de verlichting zal om 23.00 uur uitgaan. 
De plaatsing is voor 5 jaar, dus tijdelijk. Van-
wege deze tijdelijkheid heeft de Commissie 
Ruimtelijke Kwaliteit (voorheen Welstands-
commissie) die aanvankelijk tegen deze plek 
was, er niets meer over te zeggen. 
 
Wij constateren dat het ontbreekt aan een 
visie op kunst in het Sloterpark. Nu moet 
voor iedereen met een kunstidee plaats wor-
den gemaakt. Wellicht zou het Van Eeste-
renmuseum hierin het voortouw kunnen ne-
men.   
 
Café Oostoever 
 
Bijna een jaar geleden was de verbouwing 
van de buitenzijde van het pand gereed. 
Vervolgens werd een interieur ingebouwd, 
maar dit vlotte niet erg. De laatste maanden 
lag het werk zelfs geheel stil. Dit was reden 
voor geruchten. 
Geld uit de drugshandel zou worden witge-
wassen in twee restaurants in Nieuw-West: 
het nieuwe restaurant aan de Oostoever bij 
de Sloterplas (Suada Restaurant) en een 
bestaand restaurant van dezelfde eigenaar bij 
Plein '40-'45 (Ada Restaurant). 
Dit is gebleken in een groot politieonderzoek 
naar drugshandel en witwaspraktijken, waar-
voor een aantal verdachten is aangehouden.  
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Vorige zomer was er nog achter de ruiten te 
lezen: "Hier binnenkort Suada Restaurant". 
Het is niet bekend wat er nu met het 
verbouwde maar niet geopende restaurant 
aan de Oostoever gaat gebeuren. 
 

 
 
Helaas hebben wij geconstateerd dat het 
aangrenzende vernieuwde stippenplatform 
niet onderhouden wordt zodat het groen 
tussen de tegels welig tiert. 
 
Loveland 2017, gewoon chemisch 
genieten! 
 
Uit de Loveland advertentie in de Westerpost 
van 16 augustus: 
“Voor alle oudere jongeren die even kind 
willen zijn! Belanden in een Star Wars 
universum!”  
 

 
 
Na afloop hebben we geconstateerd: 
- Er zijn geen vlonders gebruikt om het gras 
te beschermen, dat is wel voorschrift bij nat 
weer. Achteraf flinke schade. 
- Voorafgaand is geen natuuronderzoek (vo-
gels) gedaan, wat volgens het locatieprofiel 
wel moet.  Er zijn natuuronderzoeken uit 
2015 en 2016 ingeleverd, afd. Vergunningen 
nam hier blijkbaar genoegen mee. 
- In het locatieprofiel staat 12 dagen voor op- 
en afbouw, de vergunning geeft Loveland 18 
dagen. (31 juli t/m 17 augustus). 

- Beide eilanden zijn net als vorig jaar en 
 i.t.t. de afspraak in het locatieprofiel gewoon 
gebruikt voor de bezoekers van het festival. 
- Volgens de tekst in het locatieprofiel moet 
een fietsenstalling ondergebracht worden op 
het evenemententerrein zelf, dat gebeurde 
niet, er is een heel grote fietsenstalling ge-
creëerd aan de overkant rondom de   kinder-
boerderij en op het  terrein van de Natureluur 
met flinke schade aan de grasmat als gevolg.  
- Net als in 2016 is er gedurende 2 weken, 
zonder vergunning, een grote KPN mast neer-
gezet bij de Natureluur, ook met de nodige 
schade als gevolg. 
-Afgesproken was dat het rondje Sloterplas 
zou worden omgeleid, maar overal stonden 
toch weer de borden met 'Rondje Sloterplas 
gestremd van 3 - 15 augustus.' 
-Het restant van de hopen zand, door 
Loveland gebruikt, is na afloop in de bos-
percelen van het zwembadeiland gedumpt. 
Het restant zand van 2016 ligt er ook nog 
steeds en er zijn nu twee bijgekomen. Dit is 
erg slecht voor de bomen.  
Helaas moeten wij constateren dat het 
stadsdeel maar weinig greep heeft op de 
activiteiten van de festivalorganisatie.  
 

 Nieuw stedelijk Evenementenbeleid 
 
Op 19 september hebben wij aan B&W een 
zienswijze gestuurd op het locatieprofiel van 
het Sloterpark t.b.v. dit beleid.  
De locatie is het aangewezen terrein voor 
grote dancefestivals op het Grote Parkeiland 
en het Zwembadeiland met regels voor het 
gebruik. (zie ook NB 54) 
Wij hebben het misbruik van het terrein bij 
het laatste Loveland festival beschreven (zie 
boven) en er nogmaals op aangedrongen 
geen dancefestivals meer in het park toe te 
staan. Zij ondermijnen het groen: de bodem 
klinkt steeds meer in, wortels sterven af en 
gras wil niet meer groeien. 
Vanaf december is ook uitvoerig overleg ge-
weest van een ‘mediator’ van de gemeente 
met organisaties uit de binnenstad en park-
vrienden om te komen tot aanvaardbare be-
grenzing van het evenementen geluid. 
Op 18 juli stelde B&W onverhoeds deze ge-
luidsgrens vast op 85 Db(C) aan de gevel als 
het gemiddelde tussen de wens van de be-
woners en die van de ondernemers en als een 
verbetering van het huidige beleid. De pers 
werd hiervan in een bijeenkomst meteen op 
de hoogte gesteld. 
Echter de bewonersgeluidsgroep, die het hier 
niet mee eens is, heeft de pers dit vooraf-
gaand aan die persbijeenkomst laten weten. 
Deze groep, waar de VVS onderdeel van is, 
heeft zelf een bijeenkomst op 19/9 belegd 
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waarin een lijvig stuk werd gepresenteerd: 
‘Analyse van de plannen voor een nieuw eve-
nementenbeleid’. Deze analyse en alle overi-
ge zienswijzen worden 5 oktober in de 
Raadscommissie besproken. 
Het nieuwe Evenementenbeleid zal vanaf 1 
januari 2018 in werking treden. 
 
Kanoën door de jungle van Nieuw-West  
 
De uitgezette tocht door Wouter van der 
Wulp en de kanovereniging was wederom een 
groot succes. Met negen 1-persoons- en drie 
3-persoonskano’s vertrokken we zondag 17 
september van het Watersportcentrum, 
begeleid door de 10-persoonskano Rooie 
Stien en diverse leden in eigen kano van de 
kanovereniging. We voeren een rondje van 
dik twee uur door de wateren van Slotervaart 
in ideale weersomstandigheden: weinig wind 
en veel zon. Via de Christoffel Plantijngracht 
naar de Slotervaart, linksaf langs het 
spoorwegtalud, station Lelylaan, door de zeer 
lage bruggen van de Lelylaan, Postjesweg en 
Jan Evertsenstraat naar de Burgemeester 
Cramergracht tot de sluis.  
 
Omdat de bomen en struiken nog volop in 
blad stonden en licht overhingen leek het op 
sommige stukken wel een jungle-tocht.  
Vervolgens terug naar de vijver bij de Fini-
sterreflat aan de Oostoever, vlak voor de 
Sloterplas waar iedereen de benen kon 
strekken en uitrusten. Ook werden de 
kanoërs gelaafd met een sapje en gespijsd 
met kano’s door de VVS bestuursleden Tineke 
Stricker en Mirjam Koevoet. 
Daarna voeren we onder de onlangs ver-
noemde Conny van Rietschotenbrug (be-
roemde zeiler) de Sloterplas op richting 
zwembad om via de vol met alg liggende 
Sloterparkbadsingel naar het open water van 
de plas te kanoën met als eindpunt het 
horecaterras van het Watersportcentrum. 
 
Noordoever Sloterplas wordt  beschermd 
stadsgezicht 
 

De Gemeente Amsterdam wil de Noordoever 
van de Sloterplas aanwijzen als beschermd 
stadsgezicht. Dit komt 4 oktober aan de orde 
in de Bestuurscommissie. Het beschermd 
stadsgezicht richt zich op de instandhouding 
van het geheel van stedebouwkundige struc-
tuur, bebouwing en openbare ruimte. De 
aanwijzing van een gebied tot een beschermd 
gezicht is een erkenning van uitzonderlijke 
cultuurhistorische en stedebouwkundige 
waarden. De kop van de Sloterplas is een 

hoogtepunt in de naoorlogse stedebouw van 
Amsterdam. 
De grens van het beschermd stadsgezicht 
staat aangegeven op onderstaand kaartje. 
 

 
 
Belangrijke onderdelen zijn het westelijk 
Bastion, de jachthaven (met bijbehorende 
bastions en groen), de promenade, het 
straatprofiel met beplanting van de 
Noordzijde, het (stippen)terras van café 
Oostoever, de rotonde, de bruggen, het 
wilgenlaantje en alle bakstenen kademuren. 
 
Uiteraard zijn wij blij met de voorgenomen 
aanwijzing al zijn wij het niet eens met de 
begrenzing aan de noordkant die de zes 
sociale huur woningblokken t/o het haventje 
uitsluiten. Wij vinden namelijk dat deze drie 
hoven net als de drie grote koopflats 
onlosmakelijk deel uit maken van het stede-
bouwkundig ensemble. Ook de commissie 
Ruimtelijke Kwaliteit van de gemeente Am-
sterdam heeft dit  geadviseerd. 
Ook vinden wij dat dit beschermde stadsge-
zicht niet, ook niet tijdelijk, moet worden ver-
rommeld met toegevoegde kunstbouwsels op 
de oever of in de plas. 

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 www.vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 - 1062 BM Amsterdam  
 Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  
 IBAN: NL86INGB0009590123
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